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R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XLI/2014 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  26 lutego 2014 r. 
 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Teresa Ostałowska – Dyrektor GOK w Zwierzynie 

3. Krystyna Krzyżanowska – Kierownik GOPS w Zwierzynie 

4. Sylwia Markiewicz- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie 

5. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa, gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

6. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 
 

1) Otwarcie XLI zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

6) Informacja z działalności GOPS w Zwierzynie za 2013r. 

7) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w 2013r.” 

8) Plan pracy Gminnej Biblioteki Publicznej na 2014r. 

9) Plan pracy Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie na 2014r. 

10) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały dotyczącej ustalenia cen za wynajem sal wiejskich i ich 

wyposażenia stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn, 

b) określenia zasad i trybu korzystania z gminnych sal sportowych na terenie Gminy 

Zwierzyn, 

c) ustalenia cen za wynajem sal sportowych stanowiących mienie komunalne Gminy 

Zwierzyn, 

d) ustanowienia symboli gminnych oraz zasad ich używania, 

e) przystąpienia do realizacji Projektu pod nazwą „Trasy Rowerowe EuroVelo”. 

11) Interpelacje i zapytania radnych. 

12) Interpelacje i zapytania sołtysów 

13) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

14) Wolne wnioski i informacje. 

15) Zamknięcie XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XLI zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 10
05 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad 

obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  
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Następnie przewodnicząca RG powitała radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poinformowała, że do 

przesłanego radnym porządku obrad na prośbę Komendanta Powiatowego Policji wprowadza 

się autopoprawkę poprzez wykreślenie punktu 6, tj. informacji o stanie bezpieczeństwa 

publicznego Gminy Zwierzyn. Następnie odczytała pismo od komendanta i poinformowała, 

że temat ten powróci na następną sesję (pismo w załączeniu do protokołu) 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zapytała czy ze strony radnych jest wniosek 

odnośnie wprowadzonej autopoprawki. Nikt nie zgłosił żadnego wniosku. Wobec czego 

przewodnicząca RG poddała pod głosowanie zaproponowany porządek obrad z wprowadzoną 

do niego autopoprawką. Za przyjęciem porządku obrad z wprowadzoną do niego 

autopoprawką radni głosowali jednogłośnie, „za” głosowało 15 radnych. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

  

Radny Jacek Warchał zgłosił wniosek dot. przyjęcia protokołu z XL sesji Rady Gminy 

Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. Za przyjęciem 

wniosku radnego Jacka Warchała głosowało 15 radnych. 

 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję.  

 

Zdzisław Czajka zapytał, jak będzie wyglądał projekt dworca kolejowego. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odpowiedział, że projekt dworca PKP zostanie 

przedstawiony na dzisiejszej sesji RG w punkcie wolne wnioski i informacje. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4. 

 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

             Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Następnie przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 5. 

 

6. Informacja z działalności GOPS w Zwierzynie za 2013r. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że informacja z działalności 
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GOPS w Zwierzynie za 2013r. została przesłana radnym. Poinformowała, że na sali obecna 

jest pani kierownik i otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego  

przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 6. 

 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi w 2013r.” 

 

            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że sprawozdanie Wójta 

Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 

2013r.”zostało przesłane radnym i otworzyła dyskusję. 

 

Wojciech Rojek zapytał, czy na przyszłość kwotę 55.000 zł będzie można zwiększyć, gdyż od 

8-9 lat nic w tej kwestii się nie zmieniło. Może chociaż uwzględnić inflację. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odpowiedział, że wszystko zależy od budżetu. Jeżeli w 

budżecie zabezpieczymy środki na to, do czego zobowiązują nas ustawy, wówczas 

zobaczymy, jakie środki zostaną. Są zadania, na które brakuje pieniędzy, jeżeli budżet 

wytrzyma to można pomyśleć o zwiększeniu tej kwoty. Zaproponował, żeby kluby szukały 

środków, jako organizacje pozarządowe. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 7. 

 

8. Plan pracy Gminnej Biblioteki Publicznej na 2014r. 

 

         Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że plan pracy Gminnej 

Biblioteki Publicznej na 2014r. został przesłany radnym. Poinformowała, że na sali obecna 

jest pani dyrektor i otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego  

przewodnicząca zamknęła dyskusję i punkt 8. 

 

9.  Plan pracy Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie na 2014r. 

 

         Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że plan pracy Gminnego 

Ośrodka Kultury w Zwierzynie na 2014r. został przesłany radnym. Poinformowała, że na sali 

obecna jest pani dyrektor i otworzyła dyskusję.  

 

Zdzisław Czajka zaproponował wyjście z inicjatywą do innych miejscowości na terenie 

gminy Zwierzyn w sprawie współpracy z GOK podczas obchodów Dni Gminy Zwierzyn. 

 

Teresa Ostałowska dyrektor GOK poinformowała, że tegoroczne Dni Gminy Zwierzyn 

odbędą się w dniach 15-16 czerwca br. Każde sołectwo zostaje zaproszone w dniu 

dzisiejszym na obchody, gdzie będzie mogło zaprezentować swój dorobek (pokazać bogactwo 

swojego sołectwa na stoiskach). 

 

Tomasz Pajtel zaproponował organizację zajęć zamiejscowych, wysyłanie instruktora na 

zajęcia do sal wiejskich na terenie gminy Zwierzyn. 

 

Teresa Ostałowska poinformowała, że działają dość prężnie w Gościmcu, gdzie dojeżdża 

instruktor nauki gry. Jednak wszystko wiąże się z finansami. Jeżeli uda się znaleźć środki w 

budżecie, to wówczas o tym pomyślimy. Jeżeli uda się to już w tym roku, to zajęcia będą 

mogły odbywać się od września lub  października. 



4 
 

 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmiany uchwały dotyczącej ustalenia cen za wynajem sal wiejskich i ich 

wyposażenia stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia cen za 

wynajem sal wiejskich i ich wyposażenia stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn 

(opinia nr 203/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia 

cen za wynajem sal wiejskich i ich wyposażenia stanowiących mienie komunalne Gminy 

Zwierzyn (opinia nr 194/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia cen za wynajem sal wiejskich i ich 

wyposażenia stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/216/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

b) określenia zasad i trybu korzystania z gminnych sal sportowych na terenie 

Gminy Zwierzyn, 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu korzystania z 

gminnych sal sportowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia nr 195/2014 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że projekt uchwały pojawił się po 

rozmowie z nadzorem wojewody, który wykrył, że od 2009r. funkcjonowała uchwała, w 

której ujęte były zasady korzystania z sal razem z odpłatnością za nie. Dlatego dzisiaj 

proponowane są dwa osobne projekty uchwał. Następnie otworzyła dyskusję.  

 

Wojciech Rojek zauważył, że w §1 pkt 3 do bezpłatnego korzystania z sal sportowych nie 

uwzględniono członków drużyn działających na terenie gminy. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że pozostałe zwolnienia leżą w 

gestii wójta gminy. 

 

Mirosław Gniewczyński zauważył, że w § 6 pkt 2 ust. 2 powinno być dodane „na terenie 

szkoły”. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, że o tym mówi ustawa. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy dodał, że w projekcie uchwały jest mowa o salach 

sportowych a nie o obiektach szkolnych, dlatego ograniczenie tylko do obiektów sportowych. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie określenia zasad i trybu korzystania z gminnych sal sportowych na terenie Gminy 

Zwierzyn pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/217/2014. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

c) ustalenia cen za wynajem sal sportowych stanowiących mienie komunalne Gminy 

Zwierzyn, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za wynajem sal sportowych 

stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn (opinia nr 204/2014 załączeniu do 

protokołu). 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za wynajem sal 

sportowych stanowiących mienie komunalne Gminy Zwierzyn (opinia nr 196/2014 w 

załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie ustalenia cen za wynajem sal sportowych stanowiących mienie komunalne Gminy 

Zwierzyn pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/218/2014. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) ustanowienia symboli gminnych oraz zasad ich używania, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie ustanowienia symboli gminnych oraz zasad ich 

używania (opinia nr 205/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie ustanowienia symboli gminnych oraz zasad ich 

używania (opinia nr 199/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie ustanowienia symboli gminnych oraz 

zasad ich używania (opinia nr 197/2014 w załączeniu do protokołu). 

 

Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa publicznego i ochrony 

przeciwpożarowej odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie ustanowienia 

symboli gminnych oraz zasad ich używania (opinia nr 200/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że 23 października 2013r. został 

wysłany wniosek do Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji o zaopiniowanie wzoru herbu i 

flagi Gminy Zwierzyn, gdyż taki obowiązek ciąży na samorządzie. Otrzymaliśmy pozytywną 

opinię w tej sprawie (uchwała nr 180-1500/O/2013 Komisji Heraldycznej z dnia 8 listopada 

2013r. w sprawie herbu, flagi, banneru i pieczęci gminy Zwierzyn).  Tym samym spełniliśmy 

wszystkie wymogi, jakie ze strony samorządu należało zrobić.  
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Mirosław Gniewczyński poprosił o otwarcie dyskusji. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, że nie widzi potrzeby otwierania 

dyskusji, gdyż materiały były przesłane radnym i sołtysom oraz, że projekt uchwały był 

omawiany i opiniowany przez komisje Rady Gminy Zwierzyn. 

 

Mirosław Gniewczyński zwrócił się z wnioskiem o otwarcie dyskusji nad projektem uchwały, 

gdyż na komisjach nie byli obecni sołtysi i członkowie komisji rewizyjnej. 

 

Przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że na komisjach dyskusja była znacząca. Jednak są to 

tylko przemyślenia. Jego zdaniem tur żywcem wyjęty jest z Meklemburgii, a on posiada 

mapkę z terenem Meklemburgii, na której naszego Zwierzyna nie ma. Jeżeli się uchwala 

symbole typu herb bierze się pod uwagę historyczne symbole. Naszym symbolem jest 

powstanie kolei wschodniej (trzy stacje kolejowe). Stwierdził, że komisja heraldyczna 

zarzuciła, że nasz poprzedni herb nie spełnia wymogów, przy czym ta sama komisja narzuca 

nam herb niemiecki. Umieszczenie tego tura w herbie  jest nie na miejscu. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że materiały, na których 

opieraliśmy się przy tworzeniu herbu są to materiały z poprzedniego okresu, na których 

opierał się p. Brzustowicz, który szedł tą samą drogą. Ten tur nie jest żywcem ściągnięty z 

Meklemburgii, gdyż zamiast korony ma rogi i różę z herbu powiatu. Następnie odczytała 

znaczenie symboli umieszczonych w herbie. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że jeżeli chodzi o Meklemburgię, to po stronie polskiej 

mamy wszystkie herby  z gryfem, bo to było Księstwo Gryfitów, a po stronie niemieckiej z  

turem, mimo, że nam do Pomorza daleko, a do Niemiec też nie po drodze. 

 

Przewodnicząca RG stwierdziła, że można byłoby polemizować, dodając, że Pomorze, które 

ma w swoich herbach gryfa nie miało pozytywnej opinii komisji heraldycznej, ale już ma. 

 

Wojciech Rojek stwierdził, że zbyt długo mówimy o naszym herbie. On na komisji 

zagłosował za udzieleniem pozytywnej opinii, może nie za tym, jak wygląda herb, ale żeby 

już zakończyć sprawę. Stwierdził, że nie wie czy jest zasadność wydawania kolejnych 

pieniędzy na nowy projekt herbu. 

 

Przewodnicząca RG stwierdziła, że zostały wykonane wszystkie kroki do podjęcia tej 

uchwały. Następnie poddała projekt uchwały w sprawie ustanowienia symboli gminnych oraz 

zasad ich używania pod głosowanie. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 

radnych, „przeciw” głosowało 4 radnych (Edward Podsiadło, Jacek Warchał, Mirosław 

Gniewczyński i Urszula Kruszyna), „wstrzymał się” od głosu 1 radny (Jacek Podsiadło). 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/219/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

e) przystąpienia do realizacji Projektu pod nazwą „Trasy Rowerowe EuroVelo”, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w przystąpienia do realizacji Projektu pod nazwą „Trasy 

Rowerowe EuroVelo” (opinia nr 206/2014 załączeniu do protokołu). 

 



7 
 

Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych  

odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie uchwały w przystąpienia do realizacji 

Projektu pod nazwą „Trasy Rowerowe EuroVelo” (opinia nr 198/2014 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa publicznego i ochrony 

przeciwpożarowej odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

realizacji Projektu pod nazwą „Trasy Rowerowe EuroVelo”  (opinia nr 202/2014 załączeniu 

do protokołu). 

 

Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji Projektu pod nazwą „Trasy 

Rowerowe EuroVelo” (opinia nr 201/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do realizacji Projektu pod nazwą „Trasy Rowerowe EuroVelo” pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/220/2014. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

11.Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Stefania Sierocińska wskazała na; 

- ubytki w asfalcie na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie,  

- ubytki w drodze na skrzyżowaniu ulic Wojska Polskiego ze Strzelecką w Zwierzynie, 

- ubytki w drodze za sklepem ABC w stronę Sarbiewa. 

 

Jacek Podsiadło wnioskował o: 

- postawienie wiaty przystankowej przy stacji PKP w Zwierzynie,  

- remont drogi przy ośrodku zdrowia w Zwierzynie,  

- oznaczenie przystanków autobusowych (zygzaki). 

 

Wojciech Rojek wnioskował o: 

- gruntowny remont drogi powiatowej Przyłęg-Górki Noteckie -Zwierzyn, której stan 

jest fatalny, a łatanie dziur nie przynosi efektu, stwierdzając, że sytuacja od wielu lat 

się nie zmienia. Powiat nigdy nic nie wie, nie ma więc innych możliwości, jak tylko 

powiadamiać media, co zrobił i droga jest już robiona. Jednak chodzi mu o koszty, 

jak byłoby to zrobione wcześniej, to byłyby na pewno mniejsze, niż teraz, 

- naprawę mostku na rzece Pełcz, gdyż skarżą się  mieszkańcy, że  nie mogą dojechać 

do Górek Noteckich od Przyłęgu samochodem ciężarowym (szczególnie 

przedsiębiorcy), którzy twierdzą, że jak nie będzie przejazdu wycofają się z naszego 

terenu, 

- uzupełnienie ubytków w drodze powiatowej Górki Noteckie -Zwierzyn, gdyż do tej 

pory po licznych prośbach uzupełniono tylko ubytki na odcinku drogi Przyłęg –Górki 

Noteckie. 

 

Zdzisław Czajka zadał pytania wójtowi: 

- o skutki prawne i finansowe odnośnie uchwały dotyczącej dzierżawy gruntu pod 

żwirownię w Zwierzynie ( m.in. jakie były planowane dochody i jak przedstawia się 
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ich realizacja, czy został wykonany plan rekultywacji, który ułatwi zadanie dla 

dzierżawcy oraz planowanie inwestycji dla gminy, czy są opracowane skutki 

oddziaływania na środowisko- zagrożenie dla ujęć wody czy obniżenie poziomu wód 

gruntowych, hałas, niszczenie dróg gminnych),  

- czy mamy jakąś wiedzę odnośnie Szczecińskich Kopalni Surowców Mineralnych w 

tym zakresie, 

- wnioskował o udrożnienie kanalizacji deszczowej przy ul. Wojska Polskiego, 

szczególnie naprzeciw budynków mieszkalnych  nr 101 i 107. 

 

Urszula Kruszyna wnioskowała o opodatkowanie psów na terenie gminy Zwierzyn, 

sugerując, że może dzięki temu byłby porządek, gdyż w tej chwili są domostwa posiadające 

po 4-5 psów, które chodzą po ulicach, nie pozwalając przejść pieszym i stanowią zagrożenie 

dla ludzi. 

 

Mirosław Gniewczyński poinformował, że o remoncie dróg powiatowych mówione jest na 

każdej sesji RG, wiemy, że ich właściciele mają ograniczone środki, ale chcemy, żeby je jak 

najlepiej wydatkowano, żeby ich nie marnowano. Ponadto wnioskował o: 

- zrobienie porządku na ścieżce między szkołą a pocztą,  

- zebranie piasku przy sali wiejskiej w  Górkach Noteckich. 

 

Renata Wąsik wnioskowała o: 

- wymianę okien i naprawę dachu na sali wiejskiej,  

- wymianę okien w szatni na boisku sportowym w Gościmcu,  

- naprawę drogi powiatowej Gościmiec- Błotno,  

- załatanie ubytku na drodze powiatowej koło posesji p. Zwolińskiego w Gościmcu, 

- naprawę wszystkich dróg gruntowych w Gościmcu i Błotnie, które są w fatalnym 

stanie. 

 

Edward Podsiadło wskazał na:  

- dziury w drodze asfaltowej od stawu do sklepu ABC w Zwierzynie,  

- dziurę na mostku koło posesji p. Przybysza,  

- zaporę zrobioną przez bobry na rzece Sarbina, w wyniku czego wody wylewają się na 

pola i łąki,  

- wnioskował o naprawę drogi do posesji p. Kowalik. 

 

Robert Wcisło wnioskował o: 

- remont dróg na terenie miejscowości Górczyna oraz drogi w miejscowości Przysieka, 

na których są liczne dziury,  

- wskazał na popękaną nawierzchnię ścieżki rowerowej na odcinku Przysieka -Górki 

Noteckie. 

 

Sebastian Hanys wnioskował o: 

- naprawę nawierzchni drogi powiatowej w Górecku, która jest w bardzo złym stanie,  

- naprawę dróg gruntowych w Górecku. 

 

Tomasz Pajtel: 

- wnioskował o usunięcie nadmiaru ziemi z chodnika przy bibliotece w Górkach 

Noteckich, 

- zapytał, czy jest spisane porozumienie z firmą budującą gazociąg w sprawie naprawy 

dróg gruntowych zniszczonych w trakcie prac. 
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Leokadia Leśniewska prosiła o rozważenie postoju autobusu oczekującego na dzieci przed 

ośrodkiem zdrowia, który blokuje dojazd dla karetki oraz dostanie się pacjentów ze znaczną 

niepełnosprawnością na zabiegi , którzy stawiają  samochody bliżej wejścia i często dochodzi 

do awantur. Proponowała aby od szczytu budynku ośrodka na placu manewrowym 

namalować stanowiska dla samochodów prywatnych i wygospodarować miejsce dla autobusu 

(wniosek zgłoszony wyłącznie na piśmie).  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 11. 

 

12. Interpelacje i zapytania sołtysów. 

 

Jadwiga Przybyszewska sołtys Błotna  wnioskowała o: 

- naprawę drogi powiatowej Gościmiec-Błotno, 

- powiadomienie mieszkańców, kiedy będzie wylewany nowy dywanik asfaltowy na tej 

drodze (np. poprzez gazetkę),  

- naprawę dróg gminnych w Błotnie,  

- ponowne rozpatrzenie wniosku, aby autobus szkolny dojeżdżał po dzieci szkolne do 

Błotna. 

 

Dorota Witkiewicz sołtys Brzezinki wnioskowała o poprawienie naprawianych dróg w 

Brzezince, które są dalej nieprzejezdne, zwracając się jednocześnie z prośbą do radnych, żeby 

zrobić je już dobrze.  

 

Bożena Sawoch sołtys Górek Noteckich poinformowała, że teren przy posesji dawnej poczty 

został posprzątany, ale są trudności z wyegzekwowaniem posprzątania wewnątrz posesji. 

 

Stanisław Grabski sołtys Zwierzyn II zadał pytania:  

- czy będzie prowadzona dalsza modernizacja chodnika na cmentarzu,  

- czy będzie malowana kaplica cmentarna w Zwierzynie,  

- czy będzie przeprowadzona modernizacja chodnika na ul. Wojska Polskiego od 

przedszkola do kościoła w Zwierzynie,  

- czy zostanie poprawiona estetyka ośrodka zdrowia, apteki, szkoły i placu przed tymi 

instytucjami. 

 

Tadeusz Soszyński sołtys Sarbiewa wnioskował o naprawę drogi w Sarbiewie w kierunku 

posesji p. Kowalik, na której są duże ubytki, proponując np. polanie smołą i posypanie 

piaskiem. 

 

Józef Podsiadło sołtys sołectwa Zwierzyn-Sierosławice  wnioskował o podłączenie do 

wodociągu czterech budynków na ulicy Kurowskiej w Zwierzynie od strony Łącznicy 

(wniosek złożony wyłącznie pisemnie). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 12. 

 

13. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i 

sołtysów informując, że: 

- w sprawie remontu dróg powiatowych potwierdził, że aktualny jest temat Błotna, a 

pozostałe wnioski w sprawie remontu dróg powiatowych będą przekazane do Powiatu, 
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- w zakresie realizacji uchwały dotyczącej dzierżawy gruntu pod żwirownię 

poinformował, że dzierżawca płaci, rekultywacja zostanie przeprowadzona na 

zakończenie eksploatacji złoża a resztę informacji można uzyskać u inspektora  

ochrony środowiska w UG Zwierzyn,  

- odnośnie Szczecińskich Kopalni poinformował, że rekultywacja wykonana przez nich 

została przez UG Zwierzyn zakwestionowana, ale urząd nie jest stroną, a Starostwo 

Powiatowe w Strzelcach Kraj., które jest właścicielem grunt przyjęło. Ponadto 

poinformował, że opłaty eksploatacyjne wpływają od jednego i drugiego dzierżawcy, 

- sprawa udrożnienia kanalizacji deszczowej zostanie przekazana do Powiatu,  

- psy, które widzimy same na ulicach należy zgłaszać do dzielnicowego,  

- wiata autobusowa możliwa będzie do ustawienia w okolicy punktu gastronomicznego, 

ale dopiero od listopada, gdyż wtedy będziemy właścicielami terenu, 

- termomodernizacja ośrodka zdrowia jest nadal aktualna,   

- droga przy ośrodku zdrowia to są koszty, droższe jest wynajęcie sprzętu niż wylanie 

betonu,  

- posprzątanie ścieżki rowerowej nastąpi przez osoby pracujące w ramach prac 

społeczno-użytecznych,  

- usunięcie nadmiaru piasku zostanie zlecone pracownikom z Centrum Integracji 

Społecznej, które powstanie w czerwcu br., 

- możliwe, że na okna i dach na sali w Gościmcu będzie można zrobić ze środków 

przeznaczonych na fundusz sołecki, na razie wstrzymujemy się z wydatkami,  

- w sprawie remontu dróg gminnych wnioski są zasadne, ale ograniczamy środki nawet 

na utrzymanie bieżące , gdyż pula pieniędzy jest taka, a nie inna,  

- odnośnie bobrów  poinformował, że są sygnały, że na ten rok będą podobne środki na 

melioracje, jak na lata 2012/2013,  

- droga w Sarbiewie jest jeszcze na gwarancji, przyjrzymy się jej,   

- poszukamy namiarów na właściciela nieruchomości dawnej poczty i napiszemy, żeby 

uporządkowali posesję, 

- rozpisujemy już przetarg na bieżące utrzymanie dróg, w przeciągu dwóch tygodni 

wyłoniony zostanie wykonawca i będziemy sukcesywnie naprawiać drogi gminne. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 13. 

 

14. Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że następna sesja Rady Gminy 

Zwierzyn odbędzie się dnia 26 marca 2014r. z uwzględnieniem punktu z dzisiejszego 

porządku obrad – informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego Gminy Zwierzyn. 

 

Zdzisław Czajka zwrócił się do przewodniczącej i radnych o zebranie wszystkich wystąpień 

odnośnie wniosków do Powiatu w okresie kadencji i po ponownym wnikliwym ich 

rozpatrzeniu skierowanie do starostwa i rady powiatu, jednocześnie podając do wiadomości 

wojewody, sejmiku województwa oraz mediów regionalnych ( informacja pisemna w 

załączeniu do protokołu). 

Następnie przewodniczący Zdzisław Czajka przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zwierzyn poinformował o przeprowadzonej kontroli w dniu 14.02.2014r. (informacja 

w załączeniu do protokołu). 
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Tomasz Pajtel przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady 

Gminy Zwierzyn poinformował, że w dniu 17.02.2014r. komisja odbyła spotkanie z sołtysami 

z terenu gminy, na którym padła kwestia utworzenia funduszu sołeckiego. Stwierdził , że 

zaproponowano szkolenie w tej sprawie, prosząc o podanie kiedy i jakie są propozycje dla 

sołtysów. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odpowiedział, że kwestia dotyczy budżetu na 2015r. W 

dniu 5 marca będzie w Zielonej Górze i osobiście będzie rozmawiał z p. Kotowskim, a może 

należałoby pomyśleć o p. Bosy specjalistce od prawa samorządowego. W tej sprawie bardziej 

zorientowany jest sekretarz, jak wróci z urlopu zajmie się tematem. Fundusz Sołecki zostanie 

zaproponowany do przyjęcia na marcowej sesji, sołtysi będą mieli czas do końca lipca 

pomyśleć o zadaniach. 

 

15. Zamknięcie XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

Stefania Sierocińska o godzinie 12
00

 zamknęła obrady XLI zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł a : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

 

Marzena Kaczmarek                                                                 Stefania Sierocińska 
 


